
Toezegging ‘groene leges’ 

 
Achtergrond vanuit Programma Duurzaamheid 
De gemeente Steenbergen is op dit moment bezig met het ontwikkelen van een 
duurzaamheidsbeleid tot 2030. Daaronder worden uitvoeringsprogramma’s opgezet (eerste 
tranche is 2024-2026). Het duurzaamheidsbeleid en de uitvoeringsprogramma’s richten zich op 
de thema’s: 

1. Klimaatadaptatie 
2. Biodiversiteit 
3. Energie, en  
4. Circulariteit 

Er wordt dus nog echt aan gebouwd en zaken zijn in beweging/in ontwikkeling. Op dit moment is 
er op het gebied van stimuleringsregelingen en subsidies (vanuit de gemeente) nog niet heel 
veel. Wat er al wel is: 

 Stimuleringsregeling landschap: stimuleringsregeling voor particulieren voor (beheer van) 
landschapselementen in het buitengebied; 

 Ervenplus: regeling voor het toevoegen van maatregelen op het gebied van biodiversiteit (erf 
bewonende soorten) op erven in het buitengebied; 

 Stimuleringsregeling voor o.a. verduurzaming van de woning. Het betreft een revolverend 
fonds waar particulieren en VVE’s tegen lage rente leningen uit kunnen aanvragen voor 
verduurzamingsmaatregelen. 

Daarnaast zijn er een aantal regelingen (als onderdeel van het programma duurzaamheid) in 
voorbereiding, namelijk: 

 Energiearmoede: stimuleringsregeling gericht op doelgroep die in energiearmoede leeft, is 
een regeling waarbij in natura kleine energiebesparende maatregelen worden toegepast 
en/of een witgoedregeling; 

 Stimulering isolatiemaatregelen: gericht op isolatiemaatregelen voor woningen met D+ 
energielabel (WOZ-waarde niet hoger dan €400.000,-); 

 Subsidieregeling klimaatadapatie en biodiversiteit: regeling voor projecten voor verbetering 
van klimaatadaptatie en biodiversiteit.   

Kortom, er komt wel het een en ander aan. De budgetten voor de eerste twee nieuwe regelingen 
komen vanuit het Rijk. Het budget voor de derde regeling moet binnen onze eigen begroting 
beschikbaar gemaakt worden.  
 

Nadeel groene leges 
Het nadeel van de groene leges is dat deze alleen gericht zijn op vergunning plichtige ingrepen. 
Daarnaast is het moeilijker om te sturen op de financiële kant (zie ook het voorbeeld van 
Enschede: https://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/lagere-leges-als-groene-
verleider). Vanuit duurzaamheid wordt dus meer heil gezien in het beschikbaar stellen van 
budget via subsidies/stimuleringsregelingen dan om dit via de leges te regelen. Beleidsmatig 
vinden we wel dat de gemeente actief medewerking zou moeten verlenen aan duurzame 
initiatieven en vergunningaanvragen mits dit ook binnen het beleid past.  


